

REFERENCES



Chinese

- 大理旅游集团. 大理景点及文化系列宣传册. 大理: 大理旅游集团, 2005.
- 大理州旅游局. 大理州旅游局 2004 年上半年工作总结及下半年工作安排. 未出版, 2004.
- 大理州旅游局. 魅力大理. 北京: 尚德文化, 2005.
- 大理西电海星旅行社. 大理民俗和景点照片. [在线]. 2005. 可访问:
<http://www.dalilyou.com>, 8月20日]
- 大理旅游信息港. 大理文化和景点照片. [在线]. 2005. 可访问: <http://www.daliok.com>, 8月20日]
- 大理旅游信息网. 大理省级旅游度假区招商引资情况汇报. [在线]. 2003. 可访问:
<http://www.dalitour.gov.cn/djq.htm>, 2005年8月26日]
- 大理旅游信息网. 大理旅游业发展概况. [在线]. 2003. 可访问:
<http://www.dalitour.gov.cn/gaikua.htm>, 2005年7月5日]
- 电网写真馆. 云南地图. [在线]. 2005. 可访问:
http://www.asia-photo.net/yunnan/yunnan_e.html. 8月28日]
- 广西新闻网. 白族舞蹈照片. [在线]. 2005. 可访问: <http://www.gxnews.com.cn>, 8月20日]
- 黄永华, 编. 大理: 好风光, 世界共分享. 大理: 大理白族自治州人民政府新闻办公室, 大理白族自治州外事办公室, 2005.
- 李缵绪. 白族文化. 长春: 吉林教育出版社, 1991.
- 马健全. 州委中心组理论学习发言(摘要). [在线]. 2005. 可访问:
http://www.dali.gov.cn/DefaultStyle/DefaultStyle_NewPage.aspx?PageId=6261&TagControlID=6270&LibInfoID=248152, 8月28日]
- 钱霓, 编. 白族文化. [在线]. 2004. 可访问:
<http://www.yunnan.cn/3399/2004/11/26/150@177008.htm>. 11月26日]
- 吴棠. 南昭大理国古都: 大理城. 收于 杨义华, 尹明举, (主编). 大理名乡古镇. 1-14页. 昆明: 云南民族出版社, 2003.
- 新华网. 大理白族自治州概况. [在线]. 2003. 可访问:
http://news.xinhuanet.com/video/2003-03/10/content_768985.htm. 3月10日]
- 杨建宇, 李跃云. 不谢的金花. 昆明: 云南美术出版社, 2001.

- 云南财贸学院区域发展研究所. 云南地区经济发展分析. [在线]. 2005. 可访问:
<http://www.ynift.edu.cn/yanjiusuo/qvfz/jb15.htm>, 8月18日]
- 云南旅游年鉴编辑部, 编. 云南旅游年鉴. 潞西: 德宏民族出版社, 2003.
- 云南旅游年鉴编辑部, 编. 云南旅游年鉴. 潞西: 德宏民族出版社, 2004.
- 云南省统计局, 编. 云南四十年. 昆明: 中国统计出版社, 1989.
- 詹承绪, 张旭. 白族. 北京: 民族出版社, 1990.
- 郑海. 云南民族地区旅游发展报告. 收于 郭家冀. 云南民族地区发展报告. 83-102 页.
昆明: 云大出版社, 2003.
- 中国云南省委党史研究室, 编. 云南: 改革开放二十年. 昆明: 云南民族出版社, 1998.
- 中华人民共和国国家统计局. 第五次全国人口普查公报. [在线]. 2001. 可访问:
http://www.stats.gov.cn/tjgb/rkpcgb/qgrkpcgb/t20020331_15434.htm, 5月15日]

English

- Ateljevic, I., and Doorne, S. Culture, Economy and Tourism Commodities: Social Relations of Production and Consumption. Tourist Studies. 3.2 (2003): 123-141.
- Bai, Z. H. The Discourse of Tourism Development in the Construction of a Bai Cultural and History City. Thai - Yunnan Project Bulletin. 2 (2001 November): 1.
- Cater, E. Consuming Spaces: Global Tourism. In Allen, J. and Hamnett, C. (ed.), A Shrinking World? Global Unevenness and Inequality, pp. 183-231. Oxford: Oxford University Press, 1995.
- Cool, I.G., and Murray, G. China's Third Revolution: Tensions in the Transition to Post-communism. UK: CURZON, 2001.
- Crystal, D. Language Death. New York: Cambridge University Press, 2000.
- Doorne, S.; Ateljevic, I. and Bai, Z. (2003 Jan/Feb) Representing Identities through Tourism: Encounters of Ethnic Minorities in Dali, Yunnan Province, People's Republic of China [5: 1-11]. The International Journal of Tourism Research [Online]. Available from: Wiley InterScience
- Fagence, M. Tourism and Local Society and Culture. In Singh, S.; Timothy, D. J.; and Dowling, R. K. (ed.), Tourism in Destination Communities, pp.55-78. UK: CABI, 2003.
- Franklin, A. Tourism: An Introduction. London: SAGE, 2003.
- Giddens, A. Runaway World: How Globalization is Reshaping Our Lives. London: Profile Books, 2002.
- Graf, W. The State in the Third World. In Panitch, L. (ed.), Socialist Register, pp.140-162, London: James Currey, 1995.
- Hall, C., and Page, S. The Geography of Tourism and Recreation: Environment, Place and Space. London: Routledge, 1999.
- Harrison, D., eds. Tourism and the Less Developed Countries. London: Belhaven Press, 1992.
- Holden, A. Environment and Tourism. London: Routledge, 2000.
- Institute of Southeast Asian Studies. Zhu Rongji, China and Asia in the New Century.

- Singapore: Seng Lee Press, 2000.
- Johnson, P., and Thomas, B. Tourism Research and Policy: An Overview. In Johnson, P., and Thomas, B. (ed.), Perspectives on Tourism Policy, pp. 1-13. NY: Mansell Publishing, 1992.
- Lukes, S. Power: A Radical View. London: Macmillan, 1974.
- Mason, P., and Cheyne, J. Residents' Attitudes to Proposed Tourism Development. Annals of Tourism Research, 27, 2 (2000): 391-411.
- Milne, S., and Ateljevic, I. (2001) Tourism, economic Development and the Global-local Nexus: Theory embracing Complexity. Tourism Geographies 3 (4), 201: 369-393. [Online]. Available from: Taylor & Francis.
- Mowforth, M., and Munt, I. Tourism and Sustainability: New Tourism in the Third World. 2nded. London: Routledge, 2003.
- Parks Victoria, Unit: Tourism in Parks. [Online]. 2004. Available from: http://www.parkweb.vic.gov.au/education/tourism_parks/da3.htm 2005, August 18]
- Peck, J. G., and Lepie, A. S. Tourism Development in Three North Carolina Coastal Towns. In Smith, V. (ed.), Hosts and Guests. Philadelphia: University of Pennsylvania Press, 1989.
- Reisinger, Y., and Turner, L. W. Cross-Cultural Behaviour in Tourism: Concepts and Analysis. Burlington: B-H, 2003.
- Ryan, C. Recreational Tourism: A Social Science Perspective. London: Routledge, 1991.
- Scheyvens, R. Tourism for Development: Empowering Community. Harlow: Prentice Hal, 2002.
- Schirato, T., and Webb, J. Understanding Globalization. London: SAGE, 2003.
- Sinclair, M. T. Tourism and Economic Development: A Survey. The Journal of Development Studies, 34, 5 (1998): 1-51.
- Smith, K. M. Issues in Cultural Tourism Studies. London: Routledge, 2003.
- Sofield, T. H., and Li, F. Progresses in Formulating an Ecotourism Policy for Nature Reserves in Yunnan Province, China. In Fennell, D. A., and Dowling, R. K. (ed.), Ecotourism Policy and Planning, pp. 141- 167. Trowbridge: CABI, 2003.
- Tan, C. B. Tourism and The Anthropology of China. In Tan, C. B.; Cheung, S. C., and Yang,

H. (ed.), Tourism and The Anthropology and China. pp. 1-26. Bangkok: White Lotus Press, 2001.

UNDP. Human Development Report. New York: Oxford University Press, 2002

UNESCO. Sustainable development and the enhancement of cultural diversity: how well is tourism education adapting to these new challenges? First Meeting of the NESCO/UNITWIN Network "Culture, tourism, development", 18 March 2005
Paris: UNESCO, 2005.

Wen, J. Evaluation of Tourism and Tourist Resources in China: Existing Methods and Their Limitations. International Journal of Social Economics 25, 2/3/4 (1998): 467-485.

Wikipedia, Tourism. [Online]. 2005. Available from: <http://en.wikipedia.org/wiki/Tourism>
[August 18, 2005]

APPENDICES

Map 1: The Yunnan Province in China

Source: <http://www.chinahighlights.com>



Map 2: The Yunnan Province and Its NeighborsSource: <http://www.asia-photo.net>

Map 3: Yunnan Province and All Its Regions Including Dali Prefecture

Source: <http://www.chinahighlights.com>



BIOGRAPHY

Cai Li, a Bai ethnic, was born in the Dali Bai Autonomous Prefecture in Yunnan Province, China. In 2000 she graduated from Yunnan Normal University in Kunming with a major in English Education. After her studies she taught English and Chinese languages at her alma mater's International Cultural Exchange Center. Early during her university life, she started volunteer work with Save the Children U.K. and continued until she changed her job to a transnational corporation in Kunming. Later, this volunteer experience helped pave the way for a program assistant position based in Shanghai, with ORBIS International, a non-profit organization working to prevent and treat blindness. For further study in the development area, she joined the Master of Arts in International Development Studies (MAIDS) program's first class in October 2004.

